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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2020/2021 

Č. j. MU-IS/116659/2021/1430249/PdF-1 

Zápis z 6. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 4. května 2021 (od 14:00, vzdálený přístup) 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora: 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.   Bc. Miroslav Bábíček 

Mgr. Helena Durnová, Ph.D.    Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová 

Mgr. Iva Frýzová     Mgr. Bc. Eliška Hegerová 

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D.   Bc. Veronika Pšenáková 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D.   Bc. Anna Šnajdarová 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D.     

PhDr. Hana Peloušková, Ph.D.    

Mgr. Marcela Poučová, Ph.D.    

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D.    

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.      

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.      

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. 

       (přítomno celkem 17 senátorek a senátorů) 

 

Omluveni:       

Mgr. Ondřej Zabloudil Pechník    

Bc. Petr Dušek 

Bc. Kateřina Kochová 

Terezie Otrubová 

 

Hosté:  

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D.     

prof. PhDr. Mgr. Tomáš Janík, Ph.D.   

Mgr. Ing. Daniela Němcová  

Mgr. Dušan Klapko, Ph.D. 

Mgr. Petr Soják, Ph.D. 

Mgr. Jan Šplíchal 

Mgr. Martina Lužná 

 

  

Zapisovatel: 

Bc. David Košatka 

https://is.muni.cz/auth/osoba/427450
https://is.muni.cz/auth/osoba/274511
https://is.muni.cz/auth/osoba/432916
https://is.muni.cz/auth/osoba/453655
https://is.muni.cz/auth/osoba/432952
https://is.muni.cz/auth/osoba/471011
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu ze 5. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021 

3. Projednání návrhu přeměny DSP Sociální pedagogika 

4. Schválení Obecných pravidel a obecných termínů pro přijímací řízení do doktorských 

studijních oborů / programů 

5. Projednání zástupců AS PdF MU do Přijímací komise  

6. Různé 
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V souvislosti s opatřením vlády a vedení MU v souvislosti s pandemií COVID-19 proběhlo 

jednání se vzdáleným přístupem online s využitím platformy MS Teams. Hlasování byla 

realizována v Informačním systému MU (protokoly z hlasování jsou přílohou tohoto zápisu v 

Dokumentovém serveru IS MU). Veřejnost měla k jednání přístup skrze odkaz na přímý přenos 

včetně možností klást dotazy. 

 

Organizační a personální informace 

Předseda Akademického senátu PdF MU M. Adam uvítal přítomné senátorky, senátory, 

zvané hosty i veřejnost a zahájil 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2020/2021. 

1. Schválení programu zasedání 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021 

Předseda Adam připomněl technické instrukce k vedení jednání a hlasování  
 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Bc. Davida Košatku jako skrutátora 6. 

zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021  

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Předseda Adam představil program jednání, nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje program 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 

2020/2021  

Pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

2. Schválení zápisu z 5. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje zápis z 5. zasedání AS PdF MU v akad. roce 

2020/2021. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

Předseda Adam obdržel připomínky k zápisu z 5. zasedání AS. Sen. Vrubel upřesnil vyjádření 

ekonomické komise ke schvalování rozpočtu. Dále doplnil informace ke zprávě z jednání RVŠ. 

Zápis byl zveřejněn již v doplněné podobě. 
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3. Projednání návrhu přeměny DSP Sociální pedagogika 

 

Předseda Adam představil projednání návrhu přeměny DSP sociální pedagogiky. Odkaz na 

podklady byl v čas k dispozici v dokumentovém serveru (sebehodnotící zpráva, zápis z 

hodnotící schůzky i vyjádření hodnotitelky). Předseda Adam předal slovo garantovi předmětu 

Dušanu Klapkovi. 

Dr. Klapko představil DSP sociální pedagogiky. Program je v rámci ČR jedinečný. Přeměněná 

podoba programu již má za sebou první recenzní posouzení. Program je zaměřený na podporu 

internacionalizace a snaží se o podpoření interdisciplinarity sociální pedagogiky. Zmíněna byla 

také spolupráce s (post)doktorandskou školou. 

Předseda Adam připomněl, že je přítomný i dr. Petr Soják – vedoucí katedry Sociální 

pedagogiky. Dále se doptal na komentář hodnotitelky, který se týkal provázanosti mezi teorií a 

praxí studentů, která by měla být reflektována i v sylabu programu. 

Dr. Klapko představil detaily komunikace s hodnotitelkou Beatou Kosovou. Byly upraveny 

povinné předměty, zaměřené na akademický prostor – teorie a výzkum a byl ponechám větší 

prostor pro povinně-volitelné předměty. Dále byly sjednoceny kreditové výstupy a přepracován 

interdisciplinární přesah. Garant vidí zaměření katedry na kvalitativní výzkum – to je 

reflektováno v rámci doktorského studijního programu. 

Prod. T. Janík doplnil, že příprava materiálů byla vedena dle zvyklostí na fakultě. Program 

tvoří součást celku doktorského studia a podnět hodnotitelky vnímá kladně. 

Předseda Adam nechal prostor pro dotazy. Žádné nebyly vzneseny, proto ukončil diskuzi a 

zahájil hlasování. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal návrh přeměny doktorského studijního 

programu Sociální pedagogika a doporučuje jej ke schválení Vědecké radě Pedagogické 

fakulty MU. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

4. Schválení Obecných pravidel a obecných termínů pro přijímací řízení do doktorských 

studijních oborů / programů 

 

Předseda Adam požádal o vyjádření a představení bodu proděkana Tomáše Janíka. 

Prod. T. Janík připomněl, že materiál byl projednáván už několikrát dříve. Přijímací řízení do 

doktorského programu je pořádáno 2x do roka. Schválení obecných termínu pro konání řízení 

by proces administrativně usnadnilo, a tedy by tato záležitost nemusela být senátem opakovaně 

schvalována. Závěrem požádal o schválení obecných termínů a podmínek. 

Předseda Adam se otázal, zda by bylo potřeba se v případě změn opět dotazovat senátu. 

Prod. T. Janík uvedl, že by to bylo potřeba pouze v případě věcných změn.  

Sen. Vrubel směřoval svůj dotaz k současné absenci DSP Sociální pedagogika v rámci 

obecných pravidel, konkrétně jestli by byl program přidán dodatečně. 

Prod. T. Janík upřesnil, že tento program je teprve v procesu akreditace. Program by se do 

materiálů začlenil a tato změna by musela být projednána senátem. 
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Sen. Najvar vznesl dotaz týkající se maximálního počtu přijatých studentů do DSP. Hovořil o 

limitech stanovených pro školitele, a jestli by tedy těmito obecnými podmínkami nebyla 

ubírána kapacita. 

Prod. T. Janík: jedná se o limity, které jsou stanoveny paušálně pro semestr. Ty senát již 

v minulosti schvaloval. Limity jsou dimenzovány na rozumný počet studentů doktorského 

programu. Univerzita nabádá k určité selekci uchazečů, zejména u větších oborů na 

Pedagogické fakultě. 

Předseda Adam ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Obecná pravidla a obecné termíny pro 

přijímací řízení do doktorských studijních oborů / programů. 

Pro: 17, proti:0, zdržel se:0. 

 

5. Projednání zástupců AS PdF MU do Přijímací komise 

 

Předseda Adam představil projednávaný bod. Komise určuje počty přijímaných studentů. 

Nabídl se jako zástupce AS v této komisi za akademiky, nepovedlo se mu však zajistit zástupce 

ze studentské komory; stejně tak se zástupce za SK nepodařilo nalézt ani předsedkyni SK AS 

sen. Szabó Lenhartové. Ačkoliv zástupce za studentskou komoru není legislativně nutný, byla 

by dle předsedy škoda toto místo za studentskou komoru neobsadit. Předseda Adam vyzval 

přítomné studentské senátory/senátorky, zda se chtějí do komise zapojit. Nikdo se nepřihlásil. 

Předal slovo prod. Káňovi. 

Prod. Káňa doplnil upřesňující informace ke komisi, která obvykle netrvá déle než 30 minut. 

Pokud se nenajde nikdo ze studentů, tak budou přítomni pouze akademici.  

Sen. Lenhartová dodatečně nabídla, že se zasedání přijímací komise může zúčastnit.  

AS PdF MU schvaluje návrh, aby se členy Přijímací komise za AS PdF MU stali: doc. Mgr. 

Martin Adam, Ph.D. a Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová. 

Pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

6. Různé 

Sen. Vrubel vznesl dotaz, kterým odkazoval na zasedání AS MU dne 3. 5. 2021, a sice, jakým 

způsobem postupovat, když se akademický pracovník věnuje tématu, které je vysoce kvalitní, 

má možnost publikovat v prestižních časopisech, ale když se tomu tématu nevěnuje větší 

množství lidí, tak nikdy nebude citován v rámci kvartálu Q1, ale daleko spíše Q4. Zda by 

nebylo lepší přestoupit na obecnější téma, kterému se věnují všichni a tedy je vyšší šance, že 

článek bude citován a tedy se zvýší šance na to, aby se dostal do Q1.  

Předseda Adam požádal o odpověď prod. T. Janíka, který však již nebyl již z technických 

důvodů na schůzce přítomen. 

Děkan Němec reagoval, že univerzita má ambice sahat po nejvyšší možné metě. Diskutoval 

možnost, jaký dopad tato změna může mít na akreditace a habilitační řízení, které často nemusí 

reflektovat metodiku M17+. Na fakultě jsou vytvářeny strategie, aby se články mohly dostat do 
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prestižních časopisů. Je podporován proofreading a překlady. V tuto chvíli neumí odpovědět, 

jak tento druh publikování dostat k širšímu množství akademiků na PdF. Věří, že se tento dotaz 

přenese do otevřené diskuse na úrovni Masarykovy univerzity. Je možné, že ministerstvo 

školství najde alternativní řešení pro některé obory. Určitě bychom však neměli rezignovat na 

bádání v oborově specifických oblastech, které nepatří mezi majoritní. 

Sen. Durnová sdílela zkušenost z Přírodovědecké fakulty, kde se toto téma interně zohledňuje. 

Domnívá se, že vzdávat se variability a úzké specializace není dobrá cesta.  

Sen. Vrubel vnímá diverzitu jako důležitou a tím pádem není možné požadovat Q1 na 

habilitace a profesuru po všech. 

Děkan Němec reagoval, že je zapotřebí oddělovat metodiku M17+ od směrnic pro habilitační 

a profesorská řízení a akreditace. Budou vytvářeny strategie, aby větší část akademiků mohla 

proniknout do Q1. 

Prod. T. Janík se vrátil do schůzky a v k tématu jmenoval další fakulty, kterých se situace týká. 

Zmínil Filozofickou a Právnickou fakultu MU. V rámci problematiky vnímá jako zásadní 

diskuzi v rámci humanitně-sociálně orientovaných oborů.  

Sen. Vrubel se dále ptal na SZZ, které jsou letos na některých pracovištích vypsány od 7:30 – 

tedy v době, kdy ještě nejsou otevřena Pidimuňátka. Žádal, zda by bylo možné umožnit hlídání 

dětí zaměstnanců např. od 7:15. 

Děkan Němec: fakulta zkusí požadavek zohlednit; začátky SZZ v 7:30 nejsou vhodné. 

Prod. Káňa doplnil, že čas si stanovuje katedra sama, stejně tak i formu státnic. Doporučil 

domluvit se přímo na katedře.  

Předseda Adam rekapituloval působení senátů prostřednictvím několika statistických údajů. 

Za 3,5 roku se ve složení senátu vystřídalo 14 akademiků a 22 studentských senátorek a 

senátorů. Proběhlo celkem 23 zasedání, vč. 8 online. Nejdelší zasedání trvalo 5,5 hodiny, 

nejkratší 1 hodinu. Mandát byl v souvislosti s nouzovým stavem v době pandemie covidu 

nuceně prodloužen o 144 dní.  Závěrem všem poděkoval za spolupráci. 

Sen. Poučová poděkovala členům IK a nabídla předání zkušeností a spolupráci své 

nástupkyni/svému nástupci. 

Děkan Němec poděkoval za fungování a práci senátu. 

Předseda Adam oznámil, že 7. (ustavující) zasedání nově zvoleného senátu se bude konat dne 

1. 6. 2021 od 14h a ukončil 6. zasedání AS PdF MU. 

 

Zapsal: Bc. David Košatka 4. 5. 2021 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU, v Brně, dne 10. 5. 2021 
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Usnesení z 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2020/2021 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Bc. Davida Košatku jako skrutátora 

6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021.  

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje program 6. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2020/2021.  

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje zápis z 5. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2020/2021. 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal návrh přeměny doktorského 

studijního programu Sociální pedagogika a doporučuje jej ke schválení Vědecké radě 

Pedagogické fakulty MU. 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Obecná pravidla a obecné 

termíny pro přijímací řízení do doktorských studijních oborů / programů. 

 

 AS PdF MU schvaluje návrh, aby se členy Přijímací komise za AS PdF MU stali: doc. 

Mgr. Martin Adam, Ph.D. a Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová 

 

 

 

 

 


